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Juridiska Namnden
BESLUT

meddelat av Juridiska Namnden den 29 oktober 2021 i 6verklagat drende enligt 14 kap.
Riksidrottsforbundets (RF) stadgar (dnr 14-2021-14)

KLAGANDE VH, medlem i XGK

MOTPART SJ, medlem i ZGK

SAKEN Fraga om asidosattande av sékerhet vid golfspel

OVERKLAGAT Norr- och Vésterbottens Golfférbunds beslut den 13 september
BESLUT 2021, se bilaga

Bakgrund

S] spelade den 20 juli 2021 en séllskapsrond pa ZGK tillsammans med tre medspelare. VH
spelade i bollen framfor tillsammans med sin hustru. Efter en incident pa det attonde
halet (ett par 5-hél som maéter ca 440 meter fran gul tee) gjorde VH en anmélan hos Norr-

och Vasterbottens Golfférbund (golfdistriktstorbundet) mot S] for farligt spel.

Till stod for sin anmalan gjorde VH sammanfattningsvis gillande féljande. Efter att ha
hélat ut pa det attonde hélet gick han mot sin vagn. Halvvégs till vagnen noterade han att
bakomvarande spelare, som befann sig ca 150 meter bort, hade bérjat spela in mot hélet.

Forst kom en boll rullande ndra honom nér han var pa fairway. Nar han hade kommit
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fram till sin vagn och vént sig om for att ga 6ver en bro som leder till ndsta hal blev han
traffad av en boll i huvudet. Han bérjade bloda ymnigt och fick transporteras till sjukhus

for att sy séret och undersdkas.

S] bestred att han hade gjort sig skyldig till farligt spel. Enligt S] slog han sitt inspel mot
green efter sina medspelare och efter att framférvarande boll hade halat ut och ingen
langre syntes till vid hélet. Han fick en bra traff, men bollen fangades av vinden och
drog kraftigt till h6ger mot en back som gar ldngs den ena sidan pa hélet. En av hans
medspelare sprang at vanster for att folja bollen och ség da hur den tréaffade VH som

stod vid den bro som leder 6ver béacken till nédsta hal.

I det 6verklagade beslutet ldmnade golfdistriktsférbundet, efter att ha hallit syn pa
platsen, anmaélan utan bifall. Golfdistriktsférbundet konstaterade att det férhallandet
att VH traffades av slaget var en besvarande omstandighet f6r S]. Men hansyn till de
beviskrav som finns i bestraffningsdrenden ansag emellertid golfdistriktsférbundet
att det inte gick att bortse fran de uppgifter om handelseforloppet som SJ och dennes
medspelare lamnat. I beslutet antecknades ocksé att den aktuella bron vid tillféllet
delvis var skymd av ett buskage och att det var 190 meter fram till VH fran den plats
dar SJ slog sitt slag. Sammantaget ansag golfdistriktsférbundet att det inte var styrkt
att S] insett eller borde ha insett att det fanns risker med slaget. I stéllet betecknade

golfdistriktsférbundet hdndelsen som en olycka.

Yrkanden m.m.

VH har 6verklagat golfdistriktsférbundets beslut. Enligt VH har det varit fraga om ett
oaktsamt agerande eftersom SJ, som &r val fortrogen med banans utformning, inte
forsakrade sig om att framférvarande spelare inte 16pte nagon risk att traffas av bollen

samt att han inte ropade Fore trots att bollen gick i en riktning dér det fanns en risk for
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att nagon skulle traffas av den. VH har i det sammanhanget framhallit bl.a. att han sag
S] och dennes medspelare nér han gick av halet samt att det inte fanns nagot buskage vid

bron.

S] har motsatt sig att golfdistriktstérbundets beslut &ndras och i huvudsak vidhallit sin

version av handelsefdrloppet.

Juridiska Namnden har avgjort d&rendet pa handlingarna efter att parterna beretts tillfalle

att slutfora sin talan.

Réttsliga utgangspunkter

Enligt 14 kap. RF:s stadgar kan en medlem i en idrottsférening som har gjort sig skyldig
till en forseelse i samband med idrottsverksamhet bestraffas. For att en bestraffning ska
komma i fraga kravs att det ar bevisat att den anmalde har gjort sig skyldig till en sddan
forseelse som finns intagen i den s.k. brottskatalogen i 14 kap. 2 § RF:s stadgar. Enligt
14 kap. 2 § 14 RF:s stadgar kan bestraffning 4démas den som har brutit mot ett special-

forbunds, ett specialdistriktsforbunds eller en annan tavlingsarrangors tavlingsregler.

Vid spel pé en golfbana géller Regler for golfspel antagna av The Royal and Ancient Golf

Club of St Andrews (R&A), The United States Golf Association (USGA) och Svenska
Golfférbundet (SGF). Dessa regler dr sddana tavlingsregler som avses i 14 kap. 2 § 14 RF:s
stadgar. Av regel 1.2 a) i R&A:s och USGA:s Regler for golfspel fran januari 2019 framgar bl.a.
att en golfspelare ska vara hdnsynsfull mot andra och varna om andras sékerhet. Det
innebar att en golfspelare, innan han eller hon slér ett slag, ska forsdkra sig om att ingen

befinner sig inom ett omrade dar det finns risk for att traffas av bollen (den s.k. riskzonen).

Om det finns en minsta risk for att ndgon skadas ska den som har slagit bollen dessutom

ropa Fore. Det géller &ven i den situationen att det inte kan anses ha varit fel att sla slaget,
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men dar bollbanan har blivit sddan att det likvél finns en minsta risk fér att ndgon kan
skadas. Principen om att ropa Fore vid minsta risk for personskada ar en sedan lange
grundlidggande princip som galler i hela varlden och som alla golfspelare ska kénna till
(jfr &ven Svenska Golfférbundets hemsida golf.se/sakergolf). Denna princip, som ocksa
ingdr i det som brukar bendmnas golfvett, far anses framga av tidigare ndmnda regel
1.2 a) i Regler for golfspel och har sin grund i att sdkerheten alltid ska sté i framsta
rummet vid golfspel eftersom den som tréaffas av en golfboll l6per risk f6r att drabbas

av en allvarlig personskada som i vérsta fall kan leda till att personen omkommer.

For bestraffning kravs att den anmélde spelaren har handlat uppsatligen (med avsikt)
eller varit oaktsam. Rena olyckshandelser kan inte bli féremal {6r bestraffning. For att
nagon ska bestraffas krévs att anmalaren kan styrka det som péstas i anmaélan.
Beviskravet dr detsamma som i brottmal i domstol. Det kravs alltsa att det ar stéllt utom
rimligt tvivel att den anmaélde har begétt den anmalda férseelsen. Nar ord star mot ord
racker det inte med att anmaélaren ar mer trovardig for att beviskravet ska vara uppfyllt.
Det kréavs i stéllet att den anmaldes uppgifter vinner stod i vittnesmal och 6vrig
utredning eller att den anmaéldes uppgifter ar sa osannolika att de kan ldmnas utan

avseende.

Skal for beslutet

Skuldfrdgan

Juridiska Namnden har tagit del av fotografier fran det aktuella halet. Utredningen &r i
ovrigt i allt vasentligt densamma som vid golfdistriktsférbundet. Mot den bakgrunden -
och d& det inte har framkommit ndgot i &rendet hir som bor féranleda en annan bevis-
vérdering &n vad golfdistriktsférbundet har gjort — utgar Juridiska Namnden fran vad

som i det o0verklagade beslutet har ansetts utrett om handelseforloppet.
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Det ar salunda klarlagt att S]s boll traffade VH med relativt allvarlig personskada som
foljd. Annat kan dock inte anses vara utrett an att VH férsvann ur SJs och hans
medspelares sikt bakom ett buskage relativt lang tid innan SJ slog sitt slag efter att

hans medspelare hade spelat in mot green. Det &r inte heller visat att S] av ndgon annan
anledning hade sarskild anledning att anta att VH eller ndgon annan befann sigiden s.k.
riskzonen. Att S] vid dessa férhallanden slog sitt slag kan inte bedémas som oaktsamt i

den mening som avses i 14 kap. RF:s stadgar.

Fréaga uppkommer da om den omstandigheten att det far anses utrett att S] inte ropade
Fore innebdr att han har brutit mot géllande regler f6r golfspel. I denna del gor Juridiska

Néamnden féljande 6vervaganden.

Med hansyn till att SJs boll gick mot en grusvég och att han inte hade fri sikt mot denna
plats maste han ha forstatt att det fanns dtminstone en mindre risk for att bollen kunde
tréffa en person som av nagon anledning befann sig bakom buskaget vid grusvégen, detta
géller sdrskilt dd banan ar SJs hemmabana och han darfor bor kinna till eventuella faror.
Att SJ under dessa férhallanden inte ropade Fore ar enligt Juridiska Ndmnden oaktsamt
isadan grad att han inte kan undgé bestraffning enligt RF:s stadgar for att ha brutit mot

en grundlaggande regel for sdkerhet vid golfspel.
Pafoljd

Pafdljden for att inte ropa Fore i en situation dér det inte har varit oaktsamt att sl sjélva
slaget, och dar det inte heller funnits nagra sérskilda omstéandigheter som talat for att
nagon person befann sig dér bollen landade, bor i regel bestdimmas till tillrdttavisning.
Enbart den omsténdigheten att VH dsamkades en personskada utgédr inte tillrdckliga
skl att i detta fall frangéd denna huvudregel. Det har inte heller framkommit ndgon
annan omsténdighet som gor att det finns skal att &doma en strangare pafoljd. Paféljden

ska darfor bestdmmas till tillrattavisning.
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BESLUT

Juridiska Namnden &ndrar Norr- och Véasterbottens Golfférbunds beslut péa sé sétt att S]
adoms en tillrdttavisning. Juridiska Namnden erinrar S] om vikten av att i fortsattningen
folja gallande regler for golfspel och da sarskilt reglerna for sdkerhet vid golfspel. Beslutet

géller med omedelbar verkan.

Beslutet far 6verklagas hos Riksidrottsndmnden, Idrottens Hus, Box 11016, 100 61

Stockholm senast den 19 november 2021. Provningstillstdnd krévs.

Svenska Golfférbundet

Juridiska Namnden
Thomas Hedstrand

I beslutet har deltagit Thomas Hedstrand, ordférande, Peter Danowsky, Martin Rhodin,

Elena Perrone och Annika Rudestad. Enhalligt.



